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Въпрос с искане за писмен отговор P-001091/2014 

до Комисията 
Член 117 от Правилника за дейността 

Antonyia Parvanova (ALDE) 

Относно: Незабавни действия на ЕС по отношение на транс-мазнините  

През октомври 2013 г. Административният орган на САЩ по храните и лекарствата (FDA) 
издаде съобщение на Федералния регистър, в което се казва, че въз основа на новите научни 
доказателства и данни на експертни научни групи частично хидрогенираните масла, които са 
основният източник на произвежданите транс-мастни киселини в хранителната промишленост, 
или иначе казано транс-мазнините, не са общопризнати като безопасни за каквато и да било 
употреба в хранителни продукти, въз основа на наличните към момента научни данни, 
установяващи произтичащите от консумацията на транс-мазнини рискове за здравето. 
Съобщението гласи, че следователно транс-мазнините са хранителни добавки, които следва да 
подлежат на одобрение от страна на FDA преди пускането на пазара. 

Решението на FDA се основава на най-новите научни данни, които доказаха и потвърдиха 
значителните рискове за здравето, произтичащи от транс-мазнините. Те са виновници за 
свързаните с храненето хронични заболявания  – тежест, с чието разрешаване Комисията има 
за цел да се заеме. 

Установила ли е Комисията отношения на сътрудничество с FDA, така че да осъвремени своята 
политика и да реагира от законодателна гледна точка на рисковете, произтичащи от транс-
мазнините?  

В състояние ли е Комисията да предостави нова информация относно постигнатия напредък в 
работата по доклада относно транс-мазнините, който трябва да бъде внесен в срок до 
декември 2014 г., в съответствие с изискването на Регламент 1169/2011? Има ли воля от 
страна на Комисията, в светлината на най-новите научни данни и съобщението на FDA, да 
ускори публикуването на този доклад?  

Би ли обмислила Комисията възможността за прилагане на предохранителния принцип и би ли 
предприела незабавни регулаторни действия с цел да ограничи наличието на транс-мазнини в 
преработените храни и да позволи тяхното използване единствено след предоставянето на 
разрешение преди пускането на продуктите на пазара, както е планирано от FDA? 


